
Dagsorden til skolebestyrelsesmøde 

Onsdag d. 29. marts 2022 kl. 19.00-21.00 
Sted: Personalerum, Hvinningdalskolen 

Mødeleder: Annemette Lahrmann 

Referent: Niels Folke 

Dagsorden 
Hvad handler punktet om, er der særlige ansvarlige, gæster og er det til orientering (O), 

drøftelse (D) eller beslutning (B) 

Referat 
Beslutning og opsummering af orienteringen/drøftelsen, konklusion på beslutning, angivelse af 

evt. ansvarlig og evt. deadline. 

1. Godkendelse af referatet fra 23/2 og denne dagsorden (B) + emner til  

eventuelt 
 

19.00 Godkendt og godkendt. 

2. Orientering fra elevråd (O) 
Herunder nyt fra elevernes undervisningsmiljørepræsentant 

19.05 Nickas 7A orienterede om sit arbejde som undervisningsmiljørepræsentant. Bestyrelsen 

opfordrer til at inddrage forældrerådene i indretningen af klasselokaler. Elevrådet har deltaget i 

Ungekonference den 29/3, hvor temaet var ensomhed. Det var en spændende dag, hvor 

elevrådet var på tværs af de andre skoler. 

Nanna har desuden deltaget i fælles elevrådsmøde med de andre udskolingsskoler. 

 

3. Orkestermester (O) 
Status på projektet og orientering omkring det videre arbejde. Kan vi som skole mærke et 

læringsudbytte af projektet? Vi får besøg af Joan Frost, tovholder for projektet her på 

Hvinningdal. 

19.15 Musiklærer og tovholder for Orkestermester, Joan Frost fortalte om status på skolens 

Orkestermesterprojekt for 2. og 3. årgang. (Frivilligt på 4. årgang) 

Joan fortalte om de erfaringer, vi har gjort os med at opbygge vores eget stryger-

skoleorkester. Orkestermester udgør musikundervisningen på 2. og 3. årgang og har i de 

seneste 4 år været gennemført i et samarbejde med Den kreative skole i Silkeborg.  



Joan oplever, at Orkestermesterprojektet indeholder utrolig mange gode ting for eleverne.  

Både elementer, der er orienteret imod det musikalske og elementer, der skaber en positiv 

overførbarhed til andre fag. Generelt oplever Joan og de øvrige musiklærere i 

Orkestermesterprojektet, at der er mange positive elementer i projektet, og de ser meget frem 

til det videre arbejde med projektet. 

Elevrådet ønsker, at der også oprettes orkestre for de ældste elever – gerne band. 

 

4. Princip for skole/hjemsamarbejdet (B) 
Gennemgang og drøftelse af medarbejderfeedback på princippet. Herefter beslutning omkring 

den videre proces samt evt. endelig godkendelse af princippet. 

19.30 Anna Margrethe præsenterede den feedback, der er kommet på princippet fra personalet 

på alle matrikler. Vi gennemgik punkterne i personalets feedback og implementerede de 

relevante input. Ved at skrive ”information” i stedet for ”brev” bliver den form, vi ønsker at 

kommunikere i, mere tydeligt. 

Anna Margrethe retter princippet til, og det betragtes hermed som vedtaget pr. 29.3.22. Anna 

Margrethe fremviste en handleplan, der kunne være handlingsanvisende ift. implementeringen 

af princippet på skolen. Ledelsen arbejder videre med handleplanen. 

 

5. Valg til skolebestyrelsen (B) 
Planlægning af processen og fordeling af opgaver. Hvilke forældrerepræsentanter i bestyrelsen 

og suppleanter genopstiller? 

19.50 Mette, Marianne, Anders og Mogens ønsker ikke at genopstille. Lotte og Mette, samt 

suppleanterne Bodil og Jesper ønsker at genopstille. Annemette og Anna Margrethe 

koordinerer udsendelsen af valgmateriale og opfordring til opstilling. Der skal vælges syv 

forældre ind i bestyrelsen, samt to suppleanter. Der er indkaldt til opstillingsmøde d. 17. maj 

og valgaften d. 25. maj. 

Til skolefesterne onsdag og torsdag i uge 14 vil den nuværende bestyrelse være til stede for at 

prikke til forældrene og informere/dele flyers ud om opstillingsmøde d. 17. maj og valget 

d.25.maj. Forældrerådene opfordres desuden til at prikke til forældrene ift. at finde kandidater. 

 

6. Planlægning skoleåret 22/23 
Orientering og drøftelse omkring 

• Ressourcer 

• Timefordelingsplan 

• Struktur for den gode skoledag 



• Omlægge understøttende undervisning (USU) til to lærertimer 

20.10 Anna Margrethe gennemgik ledelsens oplæg til anvendelse af ressourcer og 

timefordelingsplanen for skoleåret 22-23. 

Det er tilstræbt, at timefordelingsplanen går op i de 40 skoleuger, således der ikke er 

”restpuljer” tilbage fra nogle fag, som skal koordineres administrativt. Middagspausen 

forlænges for alle årgange fra 30 min. til 45 min., så der er tid til at få spist sin mad. 

Der blev udtrykt tilfredshed med, at timefordelingsplanen lægger sig op ad det anbefalede 

timetal fra undervisningsministeriet. 

Økonomien kræver, at der skal flyttes en lærer fra almen-delingen til Ulvedal, og at en lærer 

fra indskolingen går med i 0. klasse i stedet for en ny 0. klasses lærer. 

Det har også været nødvendigt at reducere i mængden af de ”frie timer”. Det er her de særlige 

indsatser er placeret som tid til vejledning, mellemformer, to lærertimer mm. 

Bestyrelsen ønsker, at der sættes et punkt på dagsordenen til et senere møde, hvor skolens 

arbejde med Mellemformer gennemgås og drøftes. 

 

7. Orientering: 
• Formand 

• Ledelse 

• Andre 

20.45 Ingen kommentarer 

8. Evt. og punkter til næste møde  
25/4 kl. 19 – 21 

20.55 


